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• Ötvenen a „csillagmühelyben" 

Az eaihargéaak vége, bizakodnak 
a szegedi hajóépítők 

SZERDA, 1996. MARC. 20., 86/67. ARA: 29 FT 

A szocialista frakció a jegyző fejét követeli 

A város jegyzője. Puccs, v a g y va lami m á s ? Mi, ki mozog a háttérben? (Fotó: N a g y László) 

Szeged jegyzője, dr. 
Tóth László az utóbbi hat 
évben változó fogantatású 
támadások kereszttüzében 
állt. Érdekcsoportok üt-

közésének előszeleként is 
felfoghatjuk a most tör-
ténteket. Szinte puccssze-
rűen követték egymást az 
események. Szalay István, 

Szeged szocialista polgár-
mestere az USA-beli To-
ledóban képviseli a vá-
rost; közben elvbarátai, a 
szocialista frakció tagjai 

- tegnapi lapunkban ol-
vashatták - a köz tudo-
mására hozták, hogy áp-
rilis végéig távoznia kell 
posztjáról dr. Tóth László 

jegyzőnek. Aki a nemzeti 
ünnep alkalmából magas 
állami kitüntetést kapott. 

(Összeállításunk 
az 5. oldalon.) 

Télen-nyáron a s z a b a d b a n . (Fotó: Révész Róbert) 

- Gyakorlatilag alig-
alig van ma már folya-
mai hajózás a Tiszán. 
Márpedig ha hajók nem 
járnak, nem is kopnak, 
nincs szükség hajójaví-
tókra. Ez a mi nagy tra-
gédiánk - mondja a kft. 
főmérnöke, Ördög Sán-
dor. 

• Akkor marad egy 
megoldás, újat kell 
építeni! 
- Nem könnyű meg-

rendeléshez jutni - ve-
szi át a szót Ungi Gyula, 
ügyvezető. - Megszűnt 
az a világ, hogy válogas-
sanak a munkák között 
a hajóépítők. Most pél-
dául a kábelgyárnak ké-
szítünk fémdobokat. 

9 Megtanítják úszni 
is? 
- Nem, de a jó minő-

ségre nagyon oda kell fi-
gyelni. Ami acélszerke-
zet, azt mi megcsináljuk. 
A megrendelőnek leg-
fontosabb a minőség, a 

határidő, nekünk meg 
az, hogy pontosan fizes-
senek is. 

Az elmúlt években a 
szerb embargó okozott 
fejtörést a hajóépítők-
nek. Az al-dunai és a ti-
szai forgalom gyakorla-
tilag megállt. Nem volt 
hajós, aki „beugrott vol-
na" Tápéra megjavít-
tatni a vízijárgányt, ha 
elromlott. Közel három-
száz embertő l kel lett 
megválni. Az anyacég, a 
MAHART viszont úgy 
okoskodott, a vesztesé-
get nem viseli tovább. 
Alakul jon káef tévé a 
cég, s így már azonnal 
látszik, megál l -e a lá-
bán? Jó máMel éve, 
s zázszáza lékos MA-
HART tulajdonnal meg 
is alakult a Tiszaschiff 
Kft. (A tiszai hajójavítók-
ról szóló riportunkat gaz-
dasági mellékletünk, az 
Egy százalék első oldalán 
olvashatják.) 

Hétszázezer munkanélküli? 
Létrejöhet az Országos 

M u n k a e r ő p i a c i T a n á c s , 
mert az Érdekegyeztető Ta-
nács munkaadói oldala is 
hajlandó részt venni a tes-
tü le t m u n k á j á b a n . Er rő l 
Kiss Péter munkaügyi mi-
niszter szólt. A tanácskozá-
son Wi t t i ch T a m á s , az 
MSZOSZ alelnöke többek 
között rámutatott: a munka-

nélküliek száma több a re-
gisztrációban szereplő 500 
ezernél. Becsléseik szerint 
150 ezer munkanélküli nem 
szerepel a nyilvántartásban, 
50 ezerre tehető a nem re-
gisztrált, passzív munkanél-
küli, aki nem keres munkát, 
így tehát legalább 700 ezer 
munkanélkülivel kell szá-
molni. (MTI) 

Üres a Vásárlók Könyve 
A Csongrád Megyei Fo-

gyasztóvédelmi Felügyelősé-
gen kedden a szervezet elmúlt 
évi tevékenységéről tájékoz-
tatták a sajtó képviselőit. 

A megye kereskedelmi 
és szolgáltató egységeiben 

tavaly 1230 ellenőrzést vé-
geztek. Összesen 440 eset-
ben volt szükség valami-
lyen intézkedésre: gyakran 
tapasztalták például, hogy 
hiányoznak az üzemeltetés-
hez előirt feltételek. 

Á l t a l á n o s t a p a s z t a l a t 
Csongrádban, hogy hiány-
zik a termék mellől a vá-
sárlói tájékoztató, a kezelé-
si útmutató, illetve a ma-
gyar nyelvű termékismerte-
tő. A Vásárlók Könyvébe 
pedig évek óta kevesen ír-
ják le kifogásaikat , pana-
szaikat. 

Ma jön az 1,3 milliárd 
Az önkormányzat pénz-

ügyi bizottsága az utóbbi na-
pok legnyugodtabb grémiu-
maként vehette napirendjére 
a város kedélyét mostanság 
leginkább borzoló, avagy ép-
pen legyező szenzációját, az 
ominózus 1,3 milliárdos „ta-
lált pénz" ügyét: a meghívot-
tak, Básthy Gábor gazdasági 
alpolgármester és Lovas Pé-
ter, a Vektor Rt. igazgatója 
ugyanis bejelentették - s az 
átutalásról szóló megbízást 
be is mutatták - , hogy az 1 
milliárd 350 millió 870 ezer 
forint várhatóan a mai nap 
megérkezik az önkormányzat 
számlájára. S hogy hol lapult 
idáig? Erre, s még sok min-
den másra kíváncsiak voltak 
a pénzügyi bizottság tagjai is. 

Megtudhatták: miután az 
ÁPV Rt. - a szegedin kívül 
még több tucatnyi önkor-
mányzat követelését egy cso-
magban átutalta a Vektor Rt. 

brókercégének, Básthy alpol-
gármester megbízására azon-
nal 28 napos lekötésű, garan-
tált állampapírba- fektették a 
város pénzét, melyet az ön-
kormányzat a mai naptól 
számláján tudhat, kamataival 
együtt. Hogy az óriási összeg 
egy napra se maradjon fialás 
nélkül - így a magyarázat. 
Mától persze már az a kér-
dés, hogy holnaptól'miként 
sáfárkodjon jókora tálentu-
mával önkormányzat. Tíz-
pontos kérdés volt az is, va-
lóban az elérhető legmaga-
sabb üzleti sikert érte-e el a 
Vektor az ÁPV Rt.-vel meg-
vívott ütközetben? A Vektor 
elsó körben, valamennyi ön-
kormányzati megbízójával 
egyetértésben, a legnagyobb 
falatokat igyekezett lenyelet-
ni az állami vagyonkezelő-
vel, így Szegedről az önkor-
mányzatot megillető részvé-
nyekért cserébe, kárpótlás-

ként, a MATÁV esetében az 
eddigi legmagasabb önkor-
mányzati kötési árfolyamot, 
a 220 százalékot, a Picknél a 
legmagasabb tőzsdei árfolya-
mot, az 1120-at , míg az 
OTP-nél 1 2 0 százalékot , 
plusz 193 napra jutó 3 0 szá-
zalékos kamatot sikerült ki-
a lkudni . Ez teszi ki tgy 
együtt, a 28 napos lekötést 
követően, a közel 1 milliárd 
360 millió forintot. A többi, 
14-15 szegedi cég önkor-
mányzati illetőségű részvé-
nyéből, melyek érvényesíté-
sét bonyolítja a többes ön-
kormányzati tulajdonlás, vár-
hatóan, 200 millió forintot 
láthat még a város. 

A pénzügyi bizottság vé-
gül az „üzleti vállalkozást" 
e redményesnek , magát , a 
majdhogynem titkosnak mi-
nősíthető döntési eljárást , 
elégtelennek minősítette. 

Örf i 

• Kerek lesz a világ a 

Ősztói óvodát kértek az iskolanővérek 
Ha minden jól megy, az-

az ha a szegedi közgyűlés és 
a Művelődési és Közoktatá-
si Minisztérium is áldását 
adja, szeptembertől óvodai 
oktatással bővül a szegedi 
Karol ina Elemi Iskola és 
Gimnázium képzése. A Mi-
asszonyunk Iskolanővérek 
Rendje korábban ingatlan-
kárpótlást kért az egykori 
Szentháromság utcai óvoda-
épületéért, ám nemrég a nő-
vérek meggondolták magu-
kat és úgy döntöttek, ha le-
het, az egész óvoda működ-
tetését átveszik. Ebben az 
e se tben a Rend lenne a 
fenntartó, amely más egyhá-
zi óvodák mintájára szerző-
dést kötne a várossal, és ter-
mészetesen a törvény sze-
rint kapná a gyerekek után 
járó normatív támogatást is. 
Az intézményben jelenleg 
önkormányzati óvoda mű-
ködik, így a rend a minisz-
té r ium mel le t t a szegedi 
közgyűléshez is jóváhagyá-
sért fordult. 

A Karolina iskola igazga-
tó já tó l , Marg i t nővér tő l 
meg tud tuk , hogy több 
egyeztetés is történt már: az 
óvónők valamenyien ma-
radni szeretnének és termé-

A S z e n t h á r o m s á g utcai ó v o d a e g y k o r a z i s k o l a n ő v é r e k é volt . Ha a közgyű lés 
is úgy dön t , s zep tember tő l ismét a z övék lehet . (Fotó: Somogyi Károlyné) 

sze tesen maradha tnak a 
gyerekek is! Az óvodában 
sem t and í j a t , sem plusz 
szolgáltatást nem terveznek, 
és annak ellenére, hogy a 
katolikus óvodai nevelés el-
veit követik, a beiratásnál az 

sem lesz majd akadály, ha a 
gyerek vallása nem katoli-
kus. 

Margit nővér bfzik ab-
ban, hogy ősszel beindulhat 
az óvoda, amelyről úgy ter-
vezik, hogy jó előkészítést 

adhat a Karolinában műkö-
dő zenei képzéshez is. Ha 
az óvoda megvalósul, a nő-
vérek szavaival élve „kerek 
lesz a világ", vagyis a Karo-
lina oktatása az alapoktól az 
érettségiig tart majd. 


